
Zápis z Komise výchovně vzdělávací      P10-157302/2025 

 
 
 
 

Zápis 
z 13. jednání Komise výchovně vzdělávací RMČ Praha 10, 

které se konalo dne 3. 3. 2025 v místnosti K806, 8. patro od 17:09 do 17:40 hodin 
 
 
Přítomní členové KVV: 
David Krůta 
PhDr. Roman Vaculka, 
doc. Ing. Lucie Sedmihradská, PhD. 
Mgr. Josef Nerušil – příchod 17:20 hod. 
Mgr. Markéta Votočková 
Bc. Robert Krejčí 
Ing. Jan Šnajdr 
 
Omluvení členové KVV: 
Mgr. Tereza Hauffenová,MBA 
Mgr. Šárka Gandalovičová – složení funkce, nový člen Bc. Robert Krejčí 
Mgr. Josef Zběhlík, DiS. 
 
Neomluvení členové KVV: 
- 
 
Hosté: 
Mgr. Počarovský 
Mgr. Válková 
 
Jednání KVV bylo zahájeno v 17:09 hodin. 
 
 
Program: 

1. Schválení hostů 
2. Určení ověřovatele zápisu 
3. Schválení programu 
4. Informace k řešení spádové turistiky 
5. Informace k finální koncepci PPRCH 
6. Informace o výsledcích florbalového turnaje Pohár starostů 
7. Informace o letním provozu MŠ a školních družin 
8. Informace k Ceně bratří Čapků 
9. Aktuální informace o ZŠ V Olšinách 

 
1. Schválení hostů 

 
Předseda přivítal všechny přítomné, konstatoval, že je komise usnášeníschopná a vyzval k 
hlasování o přítomnosti hostů 
PRO: 5  PROTI: - ZDRŽEL SE: - 
 

2. Určení ověřovatele zápisu 
Předseda KVV určil jako ověřovatele zápisu Mgr. Markétu Votočkovou 
 

3. Schválení programu 
Předseda vyzval k hlasování o programu. 
PRO: 5  PROTI: - ZDRŽEL SE: - 
 

4. Informace k řešení spádové turistiky 
Odbor školství zpracoval ke schválení Radou MČ Praha 10 návrh Doporučujícího postupu pro 
ředitele základních škol zřízených městskou částí Praha 10 k ověřování trvalého pobytu zájemců o 
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zápis k základnímu vzdělávání do spádových základních škol, který bude sloužit jako opatření proti 
spádové turistice. 
Výchozím dokumentem pro vypracování Doporučujícího postupu byla Metodika MČ Praha 3 k 
ověřování skutečného místa trvalého pobytu uchazečů o zápis do spádových základních škol. 
MČ Praha 10 se dlouhodobě potýká s problémem řešení kapacit v základních školách, jejichž je 
zřizovatelem. Stává se, že zákonní zástupci účelově mění trvalý pobyt svých dětí, aby tím získaly 
přednostní nárok na přijetí do škol mimo jejich spádový obvod. Tím vzniká umělý tlak na kapacitu. 
Jedná se o tzv. spádovou turistiku, a ne vždy dokáže MČ Praha 10 na tento uměle vytvořený tlak 
reagovat a kapacity škol navyšovat. V MČ Praha 10 se jedná především o účelové změny pobytu 
v rámci MČ Praha 10. 
Stanovisko k opatřením proti tzv. „spádové turistice“ v oblasti ZŠ vypracoval pro odbor školství 
ÚMČ Praha 10 advokát Mgr. Kusák a JUDr. Řeháková. 
Tento Doporučující postup lze aplikovat při přijímání dětí k povinnému základnímu vzdělávání pro 
následující školní rok 2025/2026. Je na rozhodnutí samotných ředitelů, zda tento Doporučující 
postup využijí. 
Doporučující postup byl k dispozici na jednání KVV. 
Součástí zápisu je stanovisko KVV č. KVV/13/1/2025. 
 

5. Informace k finální koncepci PPRCH 
Koncepce bude představena na dalším jednání KVV, zpracovaná a odevzdaná textace byla 
vrácena k dopracování. 

 
6. Informace o výsledcích florbalového turnaje 

24. 2. 2025 se ve sportovní hale Eden uskutečnil Florbalový turnaj starostů, který spojil mladé 
sportovce z různých základních škol městské části Praha 10. Hlavním cílem akce bylo podpořit děti 
v pohybu a přinést jim radost ze sportu. Turnaje se zúčastnilo se 10 týmů z 10 základních škol. 
Vítězové: 
1. místo ZŠ Jakutská – bude reprezentovat naši městskou část v dalším kole turnaje 
2. místo: ZŠ Švehlova 
3. místo: ZŠ Nad Vodovodem 
Ocenění předával starosta MČ Praha 10 Ing. arch Valovič společně s radním pro oblast školství 
Mgr. Počarovským. 
Jako odměnu žáci dostali diplomy, medaile a poháry dárkové předměty. 
Součástí turnaje byly soutěže o nejhezčí transparent a nejhlučnější sektor z řad fanoušků. 
ZŠ Švehlova vyhrála za svůj nejzajímavější transparent a ZŠ Jakutská vyhrála za nejhlučnější 
sektor. Za to dostali malý pohár. 
 

7. Informace o letním provozu MŠ a školních družin 
Během letních prázdnin budou pro zájemce v provozu družiny: 
7. – 18. 7. 2025 v ZŠ Eden, 
11. – 22. 8. 2025 v ZŠ U Roháčových kasáren. 
 
Náhradní prázdninový provoz mateřských škol bude zajištovat celkem 9 mateřských škol: 
7. – 18. 7. 2025 - MŠ U Vršovického nádraží, MŠ Harmonie, MŠ Bajkalská, MŠ Štěchovická, MŠ 
Dvouletky, 
11. – 22. 8. 2025 - MŠ Omská, MŠ Kodaňská, MŠ Ve Stínu, MŠ Hřibská/ MŠ Nad Vodovodem. 
 

8. Informace k Ceně bratří Čapků 
Oproti ročníku pro školní rok 2023/2024 nedošlo k žádným větším změnám. Stále jsou dvě 
soutěžní kategorie Cena dětí, kam pedagogy nominují za žáci základních škol. Za každou ZŠ bude 
oceněn jeden učitel. Cena poroty pro MŠ i ZŠ a kandidáty nominuje pedagogický sbor. V této 
kategorii budou vybráni první 3 výherci za MŠ a první 3 za ZŠ.  
V letošním ročníku došlo k drobné změně ve složení poroty. Místo bývalého ředitel ZŠ Gutova Mgr. 

Voneše je členkou nová ředitelka ZŠ V Olšinách Mgr. Horčičková. Porota opět získá hodnotící 

kritéria s anonymizovanými daty, aby byla zajištěna nestrannost. Dalšími členy poroty jsou opět 

Mgr. Počarovský jako její předseda, PhDr. Blechová Ph.D., prof. MUDr. Pirk, DrSc. a Mgr. 

Kočková.Nominovaní jsou hodnocení dle Devatera kritérií – vedení dětí/žáků k principu 

demokratického rozhodování, Podíl na budování kvality školy a jejího dobrého jména, Nové 

podněty, které přináší a implementuje ve škole, vztah k dětem/žákům a jejich motivace, spolupráce 

s ostatními pedagogy, spolupráce s rodiči, další sebevzdělávání, organizace a řízení hodin, 

zvláštní schopnosti.  
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Slavnostní večer se bude konat 28. 3. na Den učitelů ve vršovickém Vzletu. Na základě zpětné 
vazby z minulého ročníku jsme se rozhodli pro větší prostory, aby bylo možné pozvat všechny 
nominované učitele. Moderátorem bude opět Martin Rota. Dále je připraven doprovodný kulturní 
program a raut.  
Byla představena metodika k udělování Ceny bratří Čapků pro rok 2025. 
Doplnění Mgr. Počarovského o finanční odměnu: 1. místo 20 000 Kč + skleněná plaketa, 2. místo 
15 000 Kč a 3. místo 5 000 Kč. 
 

9. Aktuální informace o ZŠ V Olšinách 
- do 28.2. rodiče vyjadřovali předběžný zájem o přestup do 2. - 4. ročníku, zájem přesahuje 

plánovanou kapacitu; přednost budou mít spádové děti, předpokládáme, že dojde k losování, 
- v lednu a v únoru proběhly dvě prezentace školy pro veřejnost, účast byla hojná, o školu je 

zájem, 
- nábor zaměstnanců úspěšně postupuje – aktuálně má p. ředitelka většinu pedagogů, z 

nepedagogických pozic aktuálně hledáme školníka, v březnu se budeme věnovat náboru 
zaměstnanců pro školní poradenské pracoviště, 

- hodnotící komise vybrala a rada městské části schválila uzavření smlouvy s firmou SANTAL 
spol. s r. o, Třeboň, která dodá mobiliář do ZŠ V Olšinách. Termín dodání je do 30. 6. 2025. 
Doplnění informace Mgr. Počarovského – nebude otevřena PT, ale jedna třída ročníku. Počty 
míst v otevíraných ročnících: 

1. ročník – 50 míst 
2. ročník – 50 míst 
3. ročník – 25 míst 
4. ročník – 50 míst 

Doplnění informace PhDr. Vaculky a Mgr. Počarovského k besedám se zájemci o ZŠ 
V Olšinách. 
Kolaudace je plánována na konec března. 
 

 
 
Jednání KVV bylo ukončeno v 17:51 hodin. 
 
 
Jednání další KVV dne 17. 3. 2025 se ruší. Další jednání KVV se uskuteční 28. 4. 2025. 
 
 
Mgr. Markéta Votočková– ověřovatelka zápisu 
 
 
David Krůta – předseda KVV 
 
 
PhDr. Roman Vaculka – TAJ KVV 
 
 
Mgr. Klára Válková– zpracovatel zápisu 
 
 
 
3. 3. 2025 
 
 
 
 
 
 
 
 


